
Protokół Nr XIV/11
 z XIV sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 29 listopada 2011 roku 

w sali widowiskowej Młodzieżowego Domu Kultury w Pile
(czas trwania od godz. 12,00 do 18,10)

Obrady XIV sesji Rady Miasta Piły otworzył Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 
stwierdzając,  że w sesji  uczestniczy 22 radnych (  nieobecny Radny Lucjan Szutkowski) – lista 
obecności stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powitał przybyłych gości – lista obecności stanowi załącznik 
do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela
– poinformował, że zgodnie z pismem Prezydenta Miasta Piły wprowadził do porządku obrad 

projekt  uchwały  w  sprawie  obciążenia  nieruchomości  położonej  w  Pile  przy  ul. 
Dąbrowskiego 8, jako punkt 5a,

– zaproponował zamianę punktów 4 z 5,
– zaproponował  przesuniecie  pkt.  22  „Ocena  realizacji  programu  wspierania  szkolnictwa 

wyższego przez samorząd Gminy Pila” do pkt. 5b.
 

Za umieszczeniem projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2011 -2021 w pkt. 4 i projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2011 
rok w pkt. 5 Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Za przesunięciem pkt. 22 do pkt. 5b Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Porządek obrad XIV sesji został przyjęty jednogłośnie.

Porządek przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy 

XIII a XIV sesją Rady Miasta Piły – druk 202.

3. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły – druk 212.

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2011 – 2021 – 

druk nr 216.

5. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2011 rok – druk nr 213, 221.

5a.  Projekt  uchwały  w  sprawie  obciążenia  nieruchomości  położonej  w  Pile  przy  ul.     

Dąbrowskiego 8 – druk nr 220.

5b. Ocena realizacji programu wspierania szkolnictwa  wyższego przez samorząd Miasta Piły – 

     druk nr 215.
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6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/174/03 Rady Miasta Piły z dnia 25 

listopada 2003 r. w sprawie wspierania rozwoju nauki i szkolnictwa wyższego  – druk nr 

217.

7. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr XI/101/07 Rady Miasta Piły z dnia 26 czerwca 

2007 r. w sprawie połączenia jednostek budżetowych o nazwach: Miejski Zarząd Dróg w 

Pile  oraz Zarządu Zieleni i Cmentarzy Komunalnych w Pile – druk nr 195.

8. Projekt uchwały w sprawie Programu współpracy samorządu gminy Piła z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2012 r – druk nr 196.

9. Projekt uchwały w sprawie wezwania do uchylenia Uchwały nr V/40/11 Rady Miasta Piły z 

dnia 25 stycznia 2011 r. w sprawie zatwierdzenia taryfy cen za wodę i ścieki na okres od 1 

marca  2011 r.  do  29  lutego  2012  r.  ,  w części  dotyczącej  zatwierdzenia  taryf  opłat  za 

korzystanie z urządzeń kanalizacji deszczowej, złożonego przez Spółdzielnie Mieszkaniową 

„STASZIC” w Pile – druk nr 197.

10. Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji 

urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych – druk nr 198.

11. Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2012 – druk nr 206.

12. Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2012 

- 2014 - druk nr 207.

13. Projekt  uchwały  w  sprawie  zniesienia  jednostki  pomocniczej  Gmina  Piła  –  Osiedla 

Jadwiżyn – druk nr 201, 218.

14. Projekt  uchwały  w  sprawie  zniesienia  jednostki  pomocniczej  Gminy  Pila  –  Osiedle 

Śródmieście – druk nr 200, 219.

15. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Piły w rejonie ul. Podgórnej – druk nr 203.

16. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  studium  uwarunkowań  i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Piły – druk nr 205.

17. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Buczka – druk nr 204.

18. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości położonej w Pile w 

rejonie ulic:Promiennej – Szkolnej – druk nr 208.

19. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej w drodze bezprzetargowej , 

niezbędnej do poprawienia warunków zagospodarowania działki przyległej -druk nr 209.
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20. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży lokalu mieszkalnego wraz z oddaniem w użytkowanie 

wieczyste udziału w gruncie – druk nr 210.

21. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie  bezprzetargowym 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Pila – druk nr 214. 

22. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/6/2010 Rady Miasta Piły z dnia 1 grudnia 2010 

roku  w  sprawie  powołania  Komisji  Rewizyjnej,  ustalenia  jej  składu  osobowego  oraz 

przewodniczącego – druk nr 211.

23. Interpelacje i zapytania – druk nr 199.

24. Wolne wnioski i informacje.

25. Zamknięcie obrad.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Janusz Kubiak złożył informację z protokołu XIII 

sesji Rady Miasta Piły – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Protokół z XIII sesji Rady Miasta Piły został przyjęty jednogłośnie, bez odczytania. 

Na prośbę Radnego Krzysztofa Muchewicza Rada, minutą ciszy, uczciła pamięć zmarłego Józefa 

Wiglusza.

Ad-2/ 

Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy 

XIII a XIV sesją Rady Miasta Piły została przyjęta do akceptującej wiadomości – informacja 

stanowi załącznik do protokołu – druk 202.

Ad-3/

Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły zostało przyjęte bez uwag – 

sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu – druk 212.

Ad-4/

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2011 – 2021 

przedstawiła Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska – druk 216.
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Zastępca  Przewodniczącego  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Krzysztof  Muchewicz 

poinformował o przyjęciu przez Komisję ww projektu uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XIV/185/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-5/

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2011 rok wraz z autopoprawką, 

omówiła Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska.

Przewodniczący Krzysztof Muchewicz poinformował o przyjęciu powyższego projektu uchwały 

przez Komisję Budżetu i Rozwoju Miasta.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  poruszył  sprawę  zmniejszenia  planu 

dochodów, w przedszkolach i żłobku, o kwotę 350 tys. z tytułu odpłatności za wyżywienie dzieci 

stwierdzając,  że w przedszkolach istnieje duży problem z odpisem stawki żywieniowej  w dniu, 

kiedy dziecko jest nieobecne ponieważ większość żywności zamawiana jest w dniu poprzednim, z 

dostawą na  rano,  a  więc  skutkuje to  tym,  że  w momencie nie  przybycia  dziecka,  towar został 

zapotrzebowany,  musi  być  zapłacony,  ale  nie  ma  realnego  wpływu  z  tego  tytułu  do  kasy 

przedszkola.  Radny zapytał,  czy nie  warto  byłoby zrobić  zmiany w zapisie  uchwały,  może od 

przyszłego roku, że odpis żywieniowy będzie z dniem następnym.

Radna Maria Miler zwróciła uwagę na to, że po stronie wydatków jest zmniejszenie o 200 tys. na 

pomoc materialną dla uczniów, natomiast w autopoprawce jest jakby odwrotne działanie.

Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska m. in. stwierdziła:

to prawda, co Pani Radna powiedziała, w poprzednim projekcie uchwały zmniejszaliśmy w pomocy 

materialnej, kwota, którą otrzymaliśmy decyzją wojewody 17 października, była kwotą wyższą, niż 

oczekiwaliśmy. W związku z tym liczyliśmy na zmianę, decyzją wojewody, tej kwoty do mniejszej 

po to, byśmy nie musieli angażować tyle naszych środków. Okazuje się, że do końca roku takiej  

decyzji zmniejszającej nie otrzymamy i w związku z tym prawdopodobnie, do końca roku, będą nie 

wykorzystane środki w tym zakresie. 

Uchwała, wraz z autopoprawką, została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XIV/186/11 stanowi 

załącznik do protokołu.
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Ad-5a/.

Projekt uchwały w sprawie obciążenia nieruchomości położonej w Pile przy ul. Dąbrowskiego 

8  przedstawili  Zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły  Beata  Dudzińska  i  Prezes  Inwest-Parku 

Sławomir Grajczyk – prezentacja -druk nr 220.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński poinformował, iż projekt 

tej  uchwały  był  przedmiotem wnikliwiej  analizowany i  został  pozytywnie  zaopiniowany przez 

Komisję.

Radna  Maria  Miler  zapytała  Prezesa  na  ile  ocenia  realne  możliwości  uzyskania  kredytu  na 

modernizację  tej  części  budynku,  parteru,  oraz  co  będzie  w  przypadku  nie  uzyskania 

dofinansowania z Unii Europejskiej.

Radny  Jacek  Bogusławski zapytał,  czy  Inwest  -  Park  będzie  współpracował  z  Wielkopolską 

Agencją Rozwoju Przedsiębiorczości i do kiedy należy złożyć wniosek o dofinansowanie oraz czy 

inwestycję będzie można rozpoczynać od zaraz, czy trzeba będzie czekać na dofinansowanie.

Radny Krzysztof Muchewicz  zapytał po ilu latach będzie zwrot poniesionych kosztów i czy w 

ogóle będzie.

Radny Zbigniew Kosmatka zapytał jaka jest wizja spłat tego kredytu przez Spółkę Inwest – Park, 

czy może to Gmina będzie spłacała kredyt.

Prezes Inwest – Park Sławomir Grajczyk m. in. stwierdził:

– sprawa możliwości i szansy uzyskania kredytu – rozmawiamy z paroma bankami i szansę 

oceniam na 99%, w tej chwili główny dokument, który musi zostać wydany do końca miesiąca, to 

jest promesa bankowa, na przyznanie kredytu mamy kilka miesięcy, jak się rozstrzygnie konkurs na 

sam projekt;

– co  jeśli  nie  będzie  dofinansowania  –  powracamy  do  rozmów  i  będziemy  Państwu 

przedstawiać propozycje;

– współpraca z WARP – taka współpraca jest ściśle określona, 

– odnośnie  terminów  –  wniosek  musi  być  złożony  do  końca  tego  miesiąca,  w  lutym 

przyszłego  roku  nastąpi  rozstrzygnięcie  konkursu,  w  kwietniu  będzie  pisemna  forma  i 

5



potwierdzenie podziału na dane programy, termin realizacji inwestycji od lipca, sierpnia możemy 

remontować budynek,

– po ilu latach inwestycja może się spłacić – jednym z warunków dofinansowania było to, aby 

projekt się sam spłacał, obliczony jest przez tzw. Studium Wykonalności na 20 lat, podobnie kredyt  

jest na 20 lat,

– czy  Gmina  będzie  spłacała  –  w  tym  wydaniu,  w  którym  jest  projekt  obliczony,  jest 

obciążenie spółki.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak zapytał, czy starania dotyczą pozyskania 

kredytu w wysokości 4 mln, czy chodzi o kredyt pomniejszony o 40% ewentualnej dotacji.

Radny Krzysztof Muchewicz zapytał ile średnio będzie kosztował metr kwadratowy powierzchni 

wynajętych lokali.

Radny Paweł Dahlke

– poprosił o doprecyzowanie odpowiedzi w kwestii, gdy kredyt nie zostanie przyznany,

– zapytał  jakie  dodatkowe,  oprócz  ładnych  pomieszczeń  i  wyposażenia,  wsparcie  będzie 

inkubator oferował nowym przedsiębiorcom,

– rozważał, czy nie lepiej, zamiast tworzyć byt za 4 mln zł, współpracować z tymi, którzy już 

dziś takimi rzeczami się zajmują, wesprzeć te projekty, które już są w tym zakresie,

– zapytał z czego ma być spłacane to zaciągnięte zobowiązanie.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Beata Dudzińska m. in. stwierdziła:

wielka szansa sfinansowania,  niemal w całości,  takiej  funkcji  już minęła,  mamy za sobą okres, 

kiedy inkubatory w Polsce budowały się z dofinansowaniem na poziomie prawie 90%, czyli niemal 

za darmo, mówimy tu o funkcji  inkubatora i  jest  to  jedna strona tego przedsięwzięcia,  druga - 

zagospodarowanie przestrzeni, która za chwilę przestanie pełnić jakąkolwiek funkcję. W tej chwili 

pilnie  jest  potrzeba  zmodernizowania  tej  części  parterowej,  nie  mówimy  o  wynajmowaniu 

powierzchni pod działalność przedsiębiorców, mówimy o kształceniu nowych przedsiębiorców, o 

podaniu im ramienia w postaci zasobów, w postaci wsparcia prawnego, księgowego, nauczenia ich, 

jak prowadzi się firmę tak, by potem samodzielnie mogli zdecydować, czy bez większego ryzyka 

podejmą  decyzję  o  wybudowaniu  i  stworzeniu  nowych  miejsc  pracy,  czy  jeszcze  potrzebują 

dalszego  edukowania,  wspierania.  Do  tego  potrzebna  jest  przestrzeń  i  niegospodarnością  jest 
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pozostawienie  tej  części  parterowej,  która  ma  potencjał,  w  takim  stanie,  jaki  jest  dzisiaj. 

Chciałabym  zaprosić  gości,  który  swoją  szansę  otrzymali  w  Poznaniu,  wyedukowali  się, 

wykształcili przy Poznańskim Inkubatorze Przedsiębiorczości i są oni praktycznym przykładem na 

na wspólną drogę, w którą zamierzamy się udać.

Studenci  z  Poznańskiego  Inkubatora  Przedsiębiorczości  podzielili  się  już  zdobytą  wiedzą  i 

własnymi pomysłami na biznes.

Radny Zbigniew Kosmatka odnosząc się do wypowiedzi Pana Prezesa, który stwierdził, że okres 

spłaty kredytu wynosi 20 lat stwierdził,  że wielkość do spłaty będzie prawie dwukrotna i w tej 

sytuacji, przy tych wyliczeniach, hipoteką objęty będzie musiał być cały obiekt Berpilu.

Radna Maria Miler uznała ideę wspierania przedsiębiorczości za zasadną i uznała, że nie można 

jej  przeliczać  na  środki  finansowe,  jednak  Rada  ma  obowiązek  mieć  świadomość  ciężaru 

finansowego, związanego z modernizacją tego budynku.

Radna Wiesława Sztaba poparła inicjatywę wspierania przyszłych przedsiębiorców, ale kwestią do 

zastanowienia się, do przeanalizowania, pozostaje sprawa finansów.

Radna Maria Kubica  stwierdziła,  że  idea jest  słuszna,  należy wspierać młodych ludzi,  należy 

pomagać młodym przedsiębiorcom, ale trzeba stworzyć możliwości, by się mogli tego nauczyć. 

Opowiedziała się za powstaniem w Pile inkubatora przedsiębiorczości i za remontem budynku, tym 

bardziej, że środki na remont będą z zewnątrz.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak stwierdził, że jest to ostatnia szansa, by 

coś z tym budynkiem zrobić, bo dotąd nie było pomysłu na to, co tam umieścić. Radny stwierdził, 

że jest to słuszna droga i watro taką uchwałę podjąć.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński zwrócił uwagę na to, że 

ten  kredyt  jest  jednym  z  wielu  i  w  kolejnych  latach,  na  inwestycje,  trzeba  będzie  myśleć  o 

kolejnych. Stwierdził, że uchwała podjęta przez Radę, która przekształciła Spółkę Berpil w Spółkę 

Inwest – Park miała na celu przejęcie przez tę spółkę pewnych działań, które miały sprowadzać 

przedsiębiorców do Piły,  a więc nie można tej  spółki Inwest – Park postrzegać wyłącznie jako 

inkubator  przedsiębiorczości,  bo  tego  typu  funkcje  mogą  powstać  w  innych  miejscach.  Pan 
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Przewodniczący stwierdził, że głównym celem tej spółki jest wprowadzanie nowych inwestorów na 

rynek pilski. Uznał, że skoro jest taka szansa uzyskania środków unijnych, to trzeba to wykorzystać.

Radny Krzysztof Muchewicz nawiązując do dyskusji na Komisji stwierdził, uczelnie nie patrzą na 

rynek  w  kontekście  zapotrzebowania  na  określone  zawody,  opowiedział  się  za  utworzeniem 

inkubatora,  ale  wyraził  wątpliwość,  czy  w  dobie  kryzysu,  takie  działania  przyniosą  określony 

skutek.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Tomasz Rzemykowski  sprostował,  iż  nie  jest  to  kredyt 

brany przez miasto, kredyt bierze spółka, a miasto zabezpiecza go swoim majątkiem, a głównym 

weryfikatorem tego planu będzie instytucja weryfikująca, przede wszystkim bank, który weźmie 

główne ryzyko na siebie i należy im zaufać.

Radny Paweł Dahlke  nie do końca zgodził się z wypowiedziami, które mówiły o tym, że jeśli 

chodzi o miejsca pracy, to nie da się tego zmierzyć pieniędzmi. Radny stwierdził, że wszystko się 

da zmierzyć pieniędzmi, jest tylko pytanie jakie są cele i co ten inkubator ma osiągnąć. Radny 

stwierdził, że też zna te inwestycje, które były finansowane w dziewięćdziesięciu paru procentach, a 

mimo tego nie były samofinansujące się.

Radny Jacek Bogusławski  wskazywał na to,  iż  firmy,  które będą w inkubatorze,  będą płaciły 

podatki, które pozostawią w mieście i dlatego należy poczynić starania, by młodzież pozostała w 

Pile i tu rozwijała swoją działalność.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły  Beata  Dudzińska  nawiązując  do  odbytej  konferencji 

gospodarczej m. in. stwierdziła:

Piła została zakwalifikowana do grupy A, czyli najlepiej rokujących gmin pod względem potencjału 

inwestycyjnego.  Różne kryteria  się  na  to  złożyły m.  in.  siła  naszego  zespołu,  to  że  potrafimy 

podejmować właściwe działania, to że szybko udało nam się stworzyć strefę i nie tylko mamy grunt 

na  medal,  ale  grunt  jest  w pełni  uzbrojony.  W tej  chwili  mamy szereg  strukturalnych spotkań, 

komunikacji  z  inwestorami,  którzy  zaczynają  się  tym interesować.  Oprócz  tego  mamy bardzo 

spójny pomysł na Piłę, strategię rozwoju, wieloletnią, wiele rzeczy jest w fazie koncepcji, ale żeby 

mieć pomysł na przyszłość już teraz musimy planować, gdzie chcemy działać, co chcemy zrobić, 

ile to będzie kosztować. Wszystkie pomysły, które się będą materializować, będą stawiane Państwu 

do dyspozycji, wspólnie będziemy podejmować decyzje jak będziemy je finansować. Wracając do 
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inkubatora  mam  wrażenie,  że  zapomnieliśmy  o  początku.  Stajemy  do  konkursu  o  40% 

dofinansowania,  które  pozwoli  nam uzyskać  1.600 tys.,  które  obniży wartość  inwestycji,  którą 

musielibyśmy  przeprowadzić  bez  dofinansowania,  na  poziomie  4  mln.  Jeżeli  nie  dostaniemy 

żadnych  innych  pieniędzy,  to  musimy  powiedzieć,  albo  wydamy  4  mln  i  zmodernizujemy  tą 

przestrzeń, albo tych pieniędzy nie wydamy i zostawimy tak, jak jest dzisiaj. Jeżeli uda nam się 

wygrać ten konkurs dostaniemy pieniądze i pozwoli nam wydać tylko 2.400 tys tj. niecałe 1.500 na 

m2 i to jest bardzo niewiele, w porównaniu do tego, gdybyśmy taki inkubator mieli postawić, z 

pełnym wyposażeniem, w szczerym polu. W związku z tym powinniśmy mocno zaciskać kciuki, by 

wygrać ten konkurs, bo to jest jedyna szansa dla tego biurowca. 

Radna Teresa Kasior  poparła  wypowiedź Radnego Rzemykowskiego,  stwierdziła,  że  zdolność 

kredytowa zostanie dokładnie zbadana, a dalej jest to działanie od podstaw, czyli przygotowywanie 

studentów, na odpowiednich kierunkach, do dalszej pracy.

Prezydent Miasta Piły  Piotr Głowski  zapewnił  ,  że  bardzo skrupulatnie  liczone są pieniądze, 

nawet na 10 lat wprzód, wyraził nadzieję, że wszystkie wspólne plany się ziszczą. Pan Prezydent 

nawiązał  do  pytania  związanego  z  sytuacją,  gdy  ta  formula  konkursowa  będzie  niekorzystna, 

stwierdził, że i tak trzeba będzie zdecydować o podęciu działań, związanych z doprowadzeniem 

tego  miejsca  do  takiego  stanu,  które  będą  przynajmniej  gwarantowały  możliwość  ich 

wynajmowania. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XIV/187/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-5b i 6/

Ocenę  realizacji  programu  wspierania  szkolnictwa  wyższego  przez  samorząd  Miasta  Piły 

przedstawił Dyrektor Wydziały Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski – druk nr 215.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr XIV/174/03  Rady  Miasta  Piły  z  dnia  25 

listopada 2003 r.  w sprawie wspierania rozwoju nauki i  szkolnictwa wyższego przedstawił 

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela – druk nr 217.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję Spraw Społecznych pozytywnej opinii o projekcie uchwały.

Prorektor  Państwowej  Wyższej  Szkoły  Zawodowej  w  Pile  Bolesław  Ochodek,  Zastępca 
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Dyrektora  Uniwersytetu  Adama  Mickiewicza  Zamiejscowy  Ośrodek  Dydaktyczny  w  Pile 

Paweł Owsianny i Rektor Wyższej Szkoły Biznesu Danuta Kitowska zaprezentowali działalność 

uczelni – prezentacje.

Radna Wiesława Sztaba, odnosząc się do prezentowanych materiałów stwierdziła, że Pila zawsze 

była  dumna  ze  Szkoły Milicji,  z  powstania  Filii  Poznańskiej  Szkoły Biznesu,  z  tego,  że  były 

modernizowane  budynki  powojskowe  na  potrzeby  oświaty,  Radna  uznała,  że  właściwy  jest 

kierunek kształcenia młodych ludzi i wspierania uczelni przez miasto.

Radna Maria Kubica stwierdziła, że jest za wspieraniem każdego szkolnictwa z dwóch powodów, 

pierwszy to taki, że rozwój szkolnictwa wyższego podnosi prestiż miasta i ożywia miasto, drugi to 

możliwość zdobywania wykształcenia przez młodzież, którą nie zawsze byłoby stać na naukę poza 

Piłą.

Radny Marian Barełkowski  przypomniał historię powstawania oświaty niepublicznej na terenie 

Piły tj. Wyższej Szkoły Biznesu, Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej i Uniwersytetu Adama 

Mickiewicza, poparł propozycję przeznaczania jak największej ilości środków na rozwój pilskich 

uczelni, zapytał, czy władze uczelni spotkały się z Prezesem Inwest-Parku w sprawie wspólnych 

dyskusji na temat bezrobocia, inkubatora i innych zbieżnych tematów.

Radna Teresa  Kasior  wskazywała  na  ogromną pracę  placówek kulturalnych miasta  w kwestii 

uczestnictwa studentów w ruchu artystycznym.

Radny Paweł Dahlke  uznał za pożyteczne funkcjonowanie uczelni na terenie miasta ponieważ 

wpływa to pozytywnie na rynek pracy, na szereg innych działań, zapisanych w strategii, daje szansę 

młodzieży, która często, ze względów finansowych, nie ma możliwości studiowania poza granicami 

miasta. Radny wnioskował o zamknięcie dyskusji.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m. in. stwierdził:

inwestycje, które prowadzimy, te niematerialne, w kapitał ludzki są najcenniejsze, bo one decydują 

najczęściej  w rozmowach, które my prowadzimy, czy Inwest-Park współuczestniczy na każdym 

etapie rozmów. Jest pytanie o to, jakie mamy zasoby, jakie mamy szkoły, czy będą uczelnie gotowe 

do tego, by współpracować, czy na uczelniach są odpowiedni naukowcy, profesorowie, którzy będą 

zapewniali  elastyczność  i  będą  chcieli  nakłonić  się  często  do  zmiany profilu,  dodania  nowych 
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specjalności.  Uczelnie,  które  z  założenia  bardzo  mocno  ze  sobą  rywalizują,  potrafią  dobrze 

współpracować,  by  ten  rynek  współpracy  nie  tylko  tak  podzielić,  żeby  nie  kolidować,  nie 

konfrontować  się,  ale  doskonale  się  uzupełniają,  to  jest  nasza  wspólna  zasługa  osób,  które 

zarządzają tymi uczelniami. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XIV/188/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ogłoszono 10 minut przerwy.

Ad-7/

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XI/101//07 Rady Miasta Piły z dnia 26 czerwca 2007 

r. w sprawie połączenia jednostek budżetowych o nazwach:Miejski Zarząd Dróg w Pile oraz 

Zarządu Zieleni i Cmentarzy Komunalnych w Pile przedstawił Dyrektor Zakładu Jerzy Mac - 

druk nr 195.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

przyjęciu ww projektu uchwały przez Komisję. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XIV/189/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-8/

Projekt uchwały w sprawie Programu współpracy samorządu gminy Piła z  organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2012 rok omówiła Zastępca 

Dyrektora  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy  Europejskich  Teresa  Jakubowska,  wraz  z 

autopoprawkami – druk nr 196.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował  o 

przyjęciu powyższego projektu uchwały.

Uchwała,  wraz z  autopoprawkami,  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XIV/190/11 

stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-9/

Projekt uchwały w sprawie wezwania do uchylenia uchwały nr V/40/11 Rady Miasta Piły z 

dnia 25 stycznia 2011 r. w sprawie zatwierdzenia taryfy cen za wodę i ścieki na okres od 1 

marca  2011  r.  do  29  lutego  2012  r.,  w  części  dotyczącej  zatwierdzenia  taryf  opłat  za 

korzystanie z urządzeń kanalizacji  deszczowej,  złożonego przez Spółdzielnię Mieszkaniową 

„STASZIC”  w  Pile  przedstawił  Dyrektor  Miejskich  Wodociągów  i  Kanalizacji  Mariusz 

Bednarczyk– druk nr 197.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński stwierdził, że Komisja 

wysłuchała argumentacji Prezesa MWiK i uznając ją za zasadną  zaopiniowała ww projekt uchwały 

pozytywnie.

Radny Jacek Bogusławski zapytał,  czy Spółdzielnia płaci za wody, czy się od tego uchyla, w 

przypadku gdy się uchyla, to jak MWiK zamierza te środki wyegzekwować – Prezes Bednarczyk 

poinformował,  że  Spółdzielnia,  od  pewnego  czasu,  nie  uiszcza  tej  opłaty,  usługa  jest  nadal 

świadczona,  faktury  są  wystawiane  ponieważ  Spółdzielnia  nie  wypowiedziała  umowy,  sprawa 

trafiła do sądu.

Radna Maria Miler  zapytała,  czy Spółdzielnia nie płaci ponieważ nie chce w ogóle płacić za 

odprowadzenie  ścieków,  czy  dlatego,  że  kwestionuje  sposób  naliczania  –  Prezes  Bednarczyk 

poinformował,  że  krytykuje  sposób  naliczania  powołując  się  na  wyrok  sądu,  który  zarzucił 

niekonstytucyjność zapisów znajdujących się w rozporządzeniu.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski poinformował o wystąpieniu do pilskich parlamentarzystów 

o doprecyzowanie tego rozporządzenia, o przedstawienie propozycji legislacyjnej, wypracowanej 

wspólnie z MwiK. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak opowiedział się za podjęciem tej uchwały 

stwierdzając,  że  w  niczym  nie  skutkuje  to  dla  Spółdzielni,  a  otwiera  drogę  do  postępowania 

sądowego.

Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała Nr XIV/191/11 stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-10/

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych przedstawił Dyrektor MWiK Mariusz Bednarczyk – druk nr 

198 – prezentacja.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

wnikliwej  analizie  ww projektu na posiedzeniu i  o  wyrażeniu pozytywnej  opinii  o powyższym 

projekcie uchwały.

Radna Maria  Miler  przypomniała,  iż  na Komisji  prosiła  o  szczegółową informację dotyczącą 

wartości kosztów w związku z uzbrojeniem ul. Magazynowej- Prezes Bednarczyk poinformował, 

że ta inwestycja była realizowana razem ul. Wawelska-Magazynowa i w przypadku tej inwestycji 

nie ma przyłączonych nowych odbiorców, a najważniejszym celem było zamkniecie tego rejonu w 

tzw. pętlę.  - prezentacja.

Radna  Wiesława  Sztaba  poruszyła  sprawę  trudności  z  wybudowaniem  chodnika  na  ul. 

Kaczorskiej,  związanej  z  tym,  że  8  posesji  nie  zostało  podłączonych  kanalizacji  – Prezes 

Bednarczyk  stwierdził,  że jeśli  chodzi o przyłącza wodociągowe, to obowiązek leży po stronie 

odbiorcy.

Radny Krzysztof  Muchewicz  zapytał  na  czym polega  praca  wyszkolonej  grupy pracowników 

odnajdującej wyciekli wody – wyjaśnień udzielił Prezes Bednarczyk.

Prezes MWiK Mariusz Bednarczyk omówił plan na lata 2012-2014 – prezentacja.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Rzemykowski zapytał, czy zapisana kwota w 2014 

r.  2  mln  zł  przy  ul.  Wałeckiej  oznacza  przeprowadzkę  z  ul.  Chopina  na  Wałecką  – Prezes 

Bednarczyk to potwierdził.

Radna Maria  Miler stwierdziła,  że  w corocznie  prezentowanym planie  MWiK są  powtarzane 

inwestycje, jako niezrealizowane, Radna zapytała na ile prawdopodobna jest możliwość wykonania 

w  100%   zaplanowanych  inwestycji  –  Prezes  Bednarczyk  stwierdził,  że  omawiana  tabela 

pokazuje, że ma to być w 100%, chociaż czasami następuje zamiana.
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Za podjęciem uchwały głosowało 20 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała Nr XIV/192/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-11 i 12/

Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  na  rok  2012  oraz  projekt  uchwały  w  sprawie  Gminnego  Programu 

Przeciwdziałania  Narkomanii  na  lata  2012  –  2014  przedstawiła  Dyrektor  Ośrodka 

Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  w  Pile  Ewa  Hołubiec  oraz 

przedstawiciel PENTOR przedstawił wyniki przeprowadzonych badań -  druki nr 206 i 207 – 

prezentacja.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował  o 

przyjęciu  przez  Komisję  ww projektów uchwał.  Pan Przewodniczący przypomniał,  że  Komisja 

jedno z posiedzeń odbyła w OPiRP, gdzie zapoznała się z działalnością tego Ośrodka, omówiła 

zadania realizowane przez Ośrodek. Pan Przewodniczący przypomniał o przeprowadzonej przez 

PENTOR wcześniejszej ankiecie w klasach gimnazjalnych omawiając wyniki badań, zapytał, czy 

obecna prezentacja odpowiada na pytanie, czy ilość zdarzeń zwiększa się, czy maleje.

Radna Jolanta Lubińska zapytała, czy osoby odpowiedzialne za młodzież, w powiecie pilskim i w 

mieście Pile mogą być spokojne ponieważ przedstawiciel PENTOR mówił, że wyniki są lepsze od 

średnich wyników w kraju, czy program, który ma być przyjęty, może przewidywać profilaktykę 

pierwszorzędową, ewentualnie w niektórych sytuacjach drugorzędową, a można spokojnie odłożyć 

trzeciorzędową, czy jest inaczej.

Przedstawiciel  PENTOR  przypomniał,  że to badanie dotyczyło dorosłych mieszkańców Piły,  a 

więc trudno powiedzieć na ile te programy, skierowane do młodzieży, są skuteczne, to jest innego 

rodzaju studium i nie do końca można powiedzieć jak one się zmieniają w czasie.

Radna Maria Kubica stwierdziła, że PENTOR dokonał teraz pomiaru populacji ludzi dorosłych, 

zabrakło w tym programie przedstawienia tej rzeczywistości, czy wzrasta spożycie alkoholu wśród 

młodzieży w naszym mieście, czy nie, może w tym programie trzeba zawrzeć dodatkowe działania, 

gdzie  szerszym  frontem  trzeba  będzie  wejść  do  szkół,  zaangażować  młodzież  do  różnych 

konkursów,  jeżeli  młodzież  będzie  pracowała  nad  problemem,  będzie  wpisywała  się  w  tą 

profilaktykę i śledziła wiedzę szkodliwości spożywania alkoholu.
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Dyrektor OPIRP Ewa Hołubiec uznała te programy za wszechstronne, kompetentne, nastawione 

głównie  na  młodzież  i  dzieci,  80% środków,  wysiłków i  zadań  jest  skierowanych  do  dzieci  i 

młodzieży.

Uchwała  w  sprawie  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych na rok 2012 została  podjęta  jednogłośnie –  uchwała  Nr  XIV/193/11 stanowi 

załącznik do protokołu.

Za podjęciem uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 

2012 – 2014 głosowało 20 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została podjęta 

większością głosów – uchwała Nr XIV/195/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-13 i 14/

Projekt uchwały w sprawie zniesienia jednostki pomocniczej Gminy Piła – Osiedla Jadwiżyn 

oraz  projekt  uchwały  w  sprawie  zniesienia  jednostki  pomocniczej  Gminy  Piła  –  Osiedla 

Śródmieście wraz z informacjami o konsultacjach omówiła Dyrektor Wydziału Organizacyjno 

– Prawnego Dorota Bojaczuk – druki nr 201, 218, 200, 219.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował  o 

przyjęciu przez Komisję obu projektów uchwał.

Radny  Paweł  Dahlke zapytał,  co  by  się  stało,  gdyby  Rada  nie  podjęła  uchwał  – Dyrektor 

Bojaczuk odpowiedziała, że utrwalany byłby stan fikcyjny ponieważ w istocie te jednostki już nie 

istnieją.

Radna Maria Miler uznała, że nie będzie głosowała za zniesieniem jednostki pomocniczej Osiedli 

Jadwiżyn i Śródmieście z dwóch powodów: pierwszy to taki, że  powoływanie rad osiedlowych jest 

słuszne i potrzebne, sprzyja realizacji idei samorządowej w społecznościach lokalnych, jakimi są 

rady  osiedlowe  oraz  drugi  powód  to  są  czynniki  obiektywne,  wynikające  z  samych  zapisów 

statutowych, które są zbyt wygórowane i należy je złagodzić.

Radny Paweł Dahlke  zgodził się z wypowiedzią Radnej Marii Miler uznając, że wszyscy zbyt 

mało zrobili, by te jednostki utrzymać. Radny przypomniał ile czasu i pracy kosztowało powstanie 

jednostek  pomocniczych na  9  osiedlach  oraz  stwierdził,  że  ich  likwidacja  spowoduje  poważne 
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utrudnienia w przywróceniu ich do życia, a przecież istnieje możliwość podjęcia ponownej próby za 

pół roku.

Radna Wiesława Sztaba  w pełni zgodziła się z wypowiedziami Radnych Marii  Miler i  Pawła 

Dahlke, sprzeciwiła się likwidacji rad osiedli wnioskując zmianę zapisów w statucie.

Radny Jacek  Bogusławski  wyraził  odmienne  zdanie,  stwierdził,  że  są  rady osiedli,  które  nie 

zapraszają radnych na swoje zebrania, a mieszkańcy ze swoimi problemami dzwonią do radnych.

Radna Maria Kubica zwróciła uwagę na to, że ta sytuacja dotyczy 2 rad osiedlowych, pozostałe 

rady  ukonstytuowały  się  na  podstawie  zapisów  statutu  i  funkcjonują.  Radna  uznała,  że  w  tej 

omawianej kwestii zrobiono bardzo dużo, a ta decyzja, w przyszłości, nie przekreśla możliwości 

powołania ich ponownie, gdy będą chętni do działania. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński  przypomniał, że kilka 

miesięcy temu sugerował zmianę statutów pod kątem dostosowania ich do możliwości wyłaniania 

rad osiedlowych. Przewodniczący stwierdził, że te jednostki pomocnicze przydatne są chociażby z 

jednego powodu – jest  to  miejsce,  gdzie  można prowadzić  konsultacje  wielu  procesów. Radny 

przychylił się do wypowiedzi Radnych Marii Miler i Pawła Dahlke.

Radny Marian Barełkowski  stwierdził,  że  potrzeba  działania  tych  rad  osiedlowych jest  duża, 

poruszył sprawę chociażby symbolicznego wynagrodzenia dla komisji przeprowadzających wybory 

na osiedlu.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m. in. stwierdził:

mówimy o wielomiesięcznym procesie, którym nikt nie wykazywał zainteresowania, żeby taka rada 

nadal  funkcjonowała,  nie  mogliśmy zebrać 11 ludzi,  którzy z  13052 mieszkańców Śródmieścia 

zdecydowaliby poświęcić chwilę swojego czasu. Jeżeli mówimy, że limit jest wysoko postawiony, 

jest to 5%, żeby wybory były ważne, 5% mieszkańców musi pójść na wybory, jeżeli idzie 1% to czy 

to  jest  jakakolwiek  reprezentacja.  Wszyscy  mówią  o  spotkaniu  z  radnymi,  ja  się  spotykam z 

mieszkańcami. Dla mnie najważniejsze są spotkania z mieszkańcami, one są niezależne od tego, 

czy rada funkcjonuje, czy nie funkcjonuje. Nie mam kłopotu, by spotkać się, czy to w formuje  

oficjalnej,  czy nieoficjalnej,  na takim spotkaniu  i  takie  spotkania,  niezależnie,  czy rada osiedla 

będzie  funkcjonowała,  czy  nie,  będą  się  odbywały.  Następne  wybory,  to  wybory  w  okręgach 
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jednomandatowych, to będzie szansa na prawdziwy kontakt, na prawdziwą reprezentację. To, że 

jedne  rady  są  bardzo  aktywne,  drugie  mniej,  to  wynika  z  dwóch  powodów:  takim  bardzo 

oczywistym jest bunt. Kiedy ludzie się buntują, albo chcą coś uzyskać, to się organizują i wtedy 

mamy  bardzo  silne  środowiska,  które  potrafią  szybko  doprowadzić  do  rejestracji,  do 

przeprowadzenia swoich pomysłów i wtedy widzimy zapał tych ludzi. Jeżeli jest taka sytuacja, że 

radni miejscy reagują i my słuchamy tego, co Państwo mówicie, to być może jest taka sytuacja, że 

to ogniwo pośrednie jest czasami niepotrzebne. Są rady, które żyją nie tylko problemami, ale też 

radościami jak Motylewo. To radość ich łączy i wspólne działanie, tyle dobrego co się tam dzieje,  

nie czekając na nasze pieniądze, ani na współdziałanie miasta, chociaż staramy się pomagać, to 

pokazuje, że tam gdzie ludzie chcą, to potrafią się zorganizować. Kolejny przykład to Koszyce – za 

2 miesiące dopiero są wybory, a już jest powołana komisja wyborcza. Co do wynagrodzeń uważam, 

że byłoby to zupełnym zaprzeczeniem idei państwa obywatelskiego i samorządności. 

Za podjęciem uchwały  w sprawie  zniesienia  jednostki  pomocniczej  Gminy  Piła  –  Osiedla 

Jadwiżyn opowiedziało się 12 radnych, 3 radnych było przeciwnych, 5 radnych wstrzymało 

się od głosu, uchwała została podjęta większością głosów – uchwała Nr XIV/195/11 stanowi 

załącznik do protokołu.

Za podjęciem uchwały  w sprawie  zniesienia  jednostki  pomocniczej  Gminy  Piła  –  Osiedla 

Śródmieście głosowało 13 radnych, 3 radnych było przeciwnych, 5 radnych wstrzymało się od 

głosu, uchwała została podjęta większością głosów – uchwała Nr XIV/196/11 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad-15/

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły 

w  rejonie  ul.  Podgórnej  przedstawiła  Dyrektor Miejskiej  Pracowni  Urbanistycznej  Iwona 

Wojtecka – druk nr 203.

Za przyjęciem Załącznika  Nr 4  w sprawie  Rozstrzygnięcia  o  sposobie  rozpatrzenia  uwag 

wniesionych do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w 

rejonie ul. Podgórnej Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Załącznik Nr 3 w sprawie Rozstrzygnięcia o sposobie realizacji,  zapisanych w miejscowym 

planie zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul.  Podgórnej,  inwestycji  z 
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zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich 

finansowania przyjęty został jednogłośnie.

Załącznik  Nr  2  w  sprawie  stwierdzenia  zgodności  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Podgórnej z ustaleniami studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Piły przyjęty został jednogłośnie.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XIV/197/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-16/

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  studium  uwarunkowań  i 

kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  omówiła  Dyrektor  Miejskiej 

Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka – druk nr 205.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński poinformował  o 

przyjęciu przez Komisję powyższego projektu uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XIV/198/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-17/

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ul.  Buczka przedstawiła Dyrektor 

MPU Iwona Wojtecka – druk nr 204.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński poinformował  o 

przyjęciu ww projektu uchwały przez Komisję.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XIV/199/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-18/

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości położonej w Pile w 

rejonie  ulic  Promiennej  –  Szkolnej  omówiła  Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 208.
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Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XIV/200/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-19/

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej w drodze bezprzetargowej, 

niezbędnej do poprawienia warunków zagospodarowania działki przyległej przedstawiła Pani 

Julita Mudyna – druk nr 209.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XIV/201/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-20/

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży lokalu mieszkalnego wraz z oddaniem w użytkowanie 

wieczyste  udziału  w  gruncie  omówiła  Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 210.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

przyjęciu przez Komisję ww projektu uchwały.

Radny Zbigniew Kosmatka zapytał, czy ten remont kapitalny proponowano komuś, czy MZGM 

miał ten remont zrobić.

Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna poinformowała, 

że proponowano wykonanie tego remontu przyszłemu najemcy.

Radny Zbigniew Kosmatka  zapytał, czy ta forma nie łamie dotychczasowych zasad, gdzie nie 

przewidywano sprzedaży w postaci przetargu nieograniczonego komunalnych lokali mieszkalnych.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły  Krzysztof  Szewc  poinformował,  że  żaden  przepis  w  tym 

zakresie nie został naruszony.

Uchwała została podjęta jednogłośnie - uchwała nr XIV/202/11 stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-21/

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie  bezprzetargowym 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Piła omówiła Pani Julita Mudyna – druk nr 214.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XIV/203/11 stanowi załącznik do uchwały.

Ad-22/

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/6/2010 Rady Miasta Piły z dnia 1 grudnia 2010 r. 

w  sprawie  powołania  Komisji  Rewizyjnej,  ustalenia  jej  składu  osobowego  oraz 

przewodniczącego przedstawił Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela – druk nr 

211.

Radny Czesław Jopek zgłosił kandydaturę Radnego Pawła Dahlke.

Radny Paweł Dahlke wyraził zgodę na kandydowanie.

Uchwała,  z  zapisem w §  1  „”6.Paweł  Dahlke”  została  podjęta  jednogłośnie  – uchwała  Nr 

XIV/204/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-23/

Informacja w sprawie złożonych przez radnych interpelacji i zapytań została przyjęta bez 

uwag – druk nr 199.

Ad-24/

W punkcie „Wolne wnioski i informacje” głos zabrali:

Maria  Miler stwierdziła,  że  właściciele  nieruchomości  z  ulic  Dalekiej,  Równej,  Targowej 

Młynarskiej,  Promiennej  zwrócili  się  do  Rady  Miasta  z  wnioskiem  o  zmianę  w  planie 

zagospodarowania przestrzennego o wykluczenie zabudowy budynkami wielokondygnacyjnymi w 

ich  bezpośrednim sąsiedztwie.  Radna  poprosiła  o  ponowne  rozpatrzenie  obowiązującego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego,  ewentualne  negocjacje  z  mieszkańcami  w  kwestii 

uwzględnienia ich wniosku.
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Radny Krzysztof Muchewicz zapytał o powody zwolnienia Pani Kierownik Klubu Seniora z § 52 

Kodeksu pracy.

Radny  Zbigniew  Pyziak,  w  imieniu  Porozumienia  Samorządowego wnioskował  o  nazwanie 

deptaka  od  Kościoła  Świętej  Rodziny  do  Liceum  Ogólnokształcącego  im.  Ks.  Stanisława 

Olędzkiego.

Radny Tomasz Pochylski  zapytał  jaki  jest  status  prawny boisk  sportowych  Orlik,  kiedy będą 

otwarte.

Radny  Marian  Barełkowski,  w  imieniu  mieszkańca  Piły,  poprosił  o  wyjaśnienie  sprawy 

dotyczącej  opłat  za  przedłużenie  użytkowania  miejsca  na  Cmentarzu  Komunalnym,  która  jest 

zróżnicowana, inna w części centralnej i inna w części pozostałej. 

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela poprosił o składanie interpelacji na piśmie.

Radna Wiesława Sztaba 

– zwróciła  się  do  Prezydenta  z  apelem  o  wystąpienie  do  Ministerstwa  Kultury  o 

odrestaurowanie przynajmniej zewnętrznej strony budynku Szkoły Muzycznej w Pile,

– zgłosiła  sprawę zajętego  i  ogrodzonego  przez  Wspólnotę  chodnika  róg  ul.  Tczewskiej  i 

Okólnej,

– poruszyła  sprawę  wyborów  na  Osiedlu  Zamość  stwierdzając,  że  już  wisi  tam  lista,  z 

alfabetycznie  ułożonymi  kandydatami,  tymi  samymi,  co  poprzednio.  Radna  poinformowała,  że 

zwrócił  się  do  niej  mieszkaniec,  który  zebrał  odpowiednią  ilość  kandydatów,  miał  zamiar  ich 

zgłosić,  ale  okazało  się,  że  Urząd  już  wysłał  do  tych  samych  kandydatów z  poprzedniej  listy 

zawiadomienie, że są na liście i kandydują, a więc jakby już nie mają możliwości kandydowania. 

Radna zapytała, czy nie jest to tak, że procedura następuje od nowa, że wszyscy muszą zgłaszać od 

nowa swoje kandydatury, oraz dlaczego kandydują tam radni, poprosiła o wyjaśnienie na piśmie – 

Przewodniczący Rady Miasta  zwrócił  uwagę,  że  tą  sprawę  Radna  również  powinna  złożyć  na 

piśmie.

Radna Maria Miler poprosiła o danie możliwości zabrania głosu mieszkańcom, uczestniczącym w 

sesji,  którzy chcieliby się  wypowiedzieć  w sprawie,  którą  Radna  wcześniej  poruszyła,  a  która 

dotyczyła planu zagospodarowania przestrzennego. 
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Mieszkaniec  Osiedla  Koszyce  Zenon  Szperkowski z  ul.  Dalekiej  stwierdził,  że   mieszkańcy 

składają protest przeciwko zabudowie budynkami do 5 pięter, mimo wcześniejszych ustaleń,  że 

będzie tam tylko zabudowa jednorodzinna.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  zapytał,  czy  z  tą  sprawą  Pan  Szperkowski  był  w  Radzie 

Osiedla Koszyce – Pan Szperkowski odpowiedział, że pisma zostały złożone do Urzędu, do Rady 

Osiedla i do Geodezji.

Radny Paweł Dahlke stwierdził, że grupa mieszkańców była na ostatniej Radzie Koszyc, obecna 

była Radna Maria Miler, przedstawiciel Prezydenta i Radny też w nim uczestniczył, gdzie ta sprawa 

była przedstawiona i temat ten był tam wyjaśniany. Radny poprosił o wyjaśnienie tej sprawy, bo 

pomimo udzielonych informacji podtrzymują oni swoje stanowisko.

Radna Maria Miler  poruszyła sprawę odstąpienia od skorzystania z prawa pierwokupu nabycia 

prawa użytkowania wieczystego nieruchomości oznaczonej nr geodezyjnym 49/51 o powierzchni 

ponad 3 ha przy ul. Magazynowej, przeznaczonej na prowadzenie działalności gospodarczej. Radna 

stwierdziła,  że  działkę  tę  gmina oddała  w przetargu w 2008 r.,  nabył  ją  inwestor,  który chciał 

zagospodarować  ten  teren,  ale  tego  nie  zrobił,  to  by  było  ok.  300  tys.,  tyle  samo  gmina 

zainwestowała  w sieć  wodociągową,  a  więc  nic  gmina  nie  zarobiła.  Radna  zapytała  jaką  cenę 

zaproponował inwestor gminie oraz poprosiła o informację o wyniku przetargu, w tym o najwyższej 

wynegocjowanej  cenie.  Radna  poprosiła  również  o  podanie  szczegółowych  warunków,  które 

zobowiązywały  inwestora  do  zagospodarowania  tego  terenu  i  zapytała  dlaczego  mimo  braku 

zagospodarowania terenu ul. Magazynowa została uzbrojona w sieć wodociągową.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  poinformował  o  otrzymanym  piśmie  od 

Naczelnika  Urzędu  Skarbowego  w  Pile,  informującego  o  dokonanej  analizie  oświadczeń 

majątkowych  radnych  Rady Miasta  Piły  za  2010  rok,  z  którego  wynika,  że  nieprawidłowości 

stwierdzono u  11  radnych.  Radni,  wobec których stwierdzono nieprawidłowości,  zostali  o  tym 

poinformowani oddzielnym pismem i do dnia dzisiejszego wyjaśnienia złożyła 1 osoba.
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Ad-25/

W związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  sesji  Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał 

Zdzierela zamknął obrady XIV sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb Rafał Zdzierela
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